
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/1/2007 
 
z VII sesji Rady Miasta Rzeszowa zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, na 
podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
( Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) odbytej w dniu 13 lutego 2007 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu  Miasta  Rzeszowa przy ul. Rynek 1 / Ratusz/. 
 
           Na ustawowy skład 27 radnych w sesji uczestniczyło wg listy obecności 26 radnych, 
co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad / lista obecności stanowi załącznik nr 
1 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa - dokonał otwarcia VII sesji 
Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. 
Powitał radnych oraz: 
- Pana Aleksandra Bentkowskiego – Senatora RP, 
- P. Tadeusza  Ferenca – Prezydenta  Miasta  Rzeszowa, 
- P. Piotra Latawca - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
- P. Marka Ustrobińskiego - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
/ lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 
a także przedstawicieli instytucji i organizacji społeczno – zawodowych oraz przybyłych 
mieszkańców Miasta /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 
- przedstawicieli prasy, radia i telewizji, 
- Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta Rzeszowa, kierowników jednostek organizacyjnych 
   Miasta oraz jednostek współdziałających z Miastem /załącznik nr 4/. 
 
 
Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że sesja 
zwołana została na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 
z późn. zm.), a proponowany porządek obrad VII sesji Rady Miasta Rzeszowa obejmuje:  
 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami miasta Rzeszowa w przedmiocie zmiany granic miasta. 

2. Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Rzeszowa 
w przedmiocie zmiany granic miasta. 

3. Uchwała w sprawie utworzenia w gminie Rzeszów jednostki pomocniczej – Osiedla 
pod nazwą „Przybyszówka”. 

(wniosek o zwołanie sesji stanowi załącznik nr 5 do protokołu) . 
 

Ad.1 
 
Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa 
w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Rzeszowa w przedmiocie 
zmiany granic miasta  ( projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu). Powiedział: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, obecnie jesteśmy na etapie, że 
Pan Prezydent zakończył konsultacje i spotkania z wójtami i burmistrzami okolicznych 
miejscowości, z których zakładaliśmy włączenie niektórych sołectw do granic miasta  
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Rzeszowa. Pan Prezydent uznał, że na sesji nadzwyczajnej można zakończyć pewien etap 
rozpoczętych działań zmierzających do przyłączenia do Rzeszowa, z dniem 1 stycznia 2008 
roku - ostatniej, zachodniej części sołectwa Przybyszówka. Wszystkie uchwały przedstawione 
pod obrady dzisiejszej sesji dotyczą tej samej sprawy i mają za zadanie uporządkować tok 
formalno prawny procedury poszerzania granic Miasta. Podstawą do przyjętego trybu jest 
fakt, że Rada Gminy Świlcza w dniu 4 grudnia 2006 roku podjęła uchwałę, która  zobowiązuje 
wójta gminy Świlcza do podjęcia działań mających na celu zakończenie prac zmierzających 
do włączenia w granice miasta Rzeszowa obydwu części sołectwa Przybyszówka”.   
 
W dyskusji udział wzięli: 
 
Radny p. Jacek Kiczek – zauważył: „W związku z tym, że Pan Sekretarz w swoim 
wystąpieniu powiedział o tym, że Pan Prezydent zakończył konsultacje i spotkania z wójtami 
 i burmistrzami okolicznych miejscowości. Chciałbym, żeby Pan Prezydent poinformował 
opinię publiczną o wynikach tych konsultacji i negocjacjach”.  
 
Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa poinformował, że „odbyły się spotkania z burmistrzami panem Rokitą z Głogowa, 
panem Szczepańskim z Tyczyna oraz z wójtami gmin: Trzebownisko, Boguchwała i Świlcza. 
Podsumowując – problem nie uległ rozwiązaniu, nie podjęto żadnego konkretnego 
stanowiska. Mogę Państwa poinformować, że w przypadku Głogowa były konsultacje 
odnośnie: Rudnej Małej i Miłocina oraz w odniesieniu do pozostałych miejscowości, o 
których wcześniej mówiliśmy.” 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, Panie Senatorze, Szanowni Państwo. Wiemy o tym doskonale, że obecnie 
najważniejsze są uchwały rad gmin w sprawie poszerzenia granic Rzeszowa o tereny będące 
w obszarze ich działania i ani wójt ani burmistrz nie decydują w tej sprawie, tylko rady gmin 
poprzez podjęcie stosownej uchwały. Obecnie prowadzone rozmowy z wójtami i burmistrzami 
są tylko rozmowami wstępnymi.”  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Rzeszowa w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami miasta Rzeszowa w przedmiocie zmiany granic miasta. 
                           Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, nikt z radnych nie był 
przeciwny, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 

 
Ad. 2 
 
Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami miasta Rzeszowa w przedmiocie zmiany granic miasta (projekt uchwały  
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wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Przedstawiając uzasadnienie 
przypomniał, że w trakcie wcześniej prowadzonych konsultacji pojawiał się zarzut, że zbyt 
mała liczba mieszkańców bierze udział w konsultacjach, prezentowana uchwała zwiększa 
dostępność i umożliwia większej liczbie mieszkańców udział w konsultacjach. 
 
W dyskusji udział wzięli: 

 
Radny p. Andrzej Dec – zapytał, czy rozważano możliwość wypełnienia ankiety przez 
internet, bo na stronach BIP-u jest ona opublikowana ? 
 
Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa poinformował, że sama ankieta jest dostępna na stronach internetowych, jednak 
z uwagi na brak podpisu elektronicznego nie ma możliwości wypełnienia i zwrotu ankiety 
przez internet. 
 
Radny p. Waldemar Szumny – zainteresował się „czy są już opracowane zasady 
organizacyjno - techniczne, określające terminy rozpoczęcia i zakończenia konsultacji, biorąc 
pod uwagę zapis, że: Prezydent Miasta zawiadamia mieszkańców o zamiarze 
przeprowadzenia konsultacji na 7 dni przed ich terminem oraz ustawową konieczność 
ogłoszenia podjętej uchwały w Dzienniku Urzędowym, a zapisem, że uchwała wchodzi w życie 
po 14 dniach od ukazania się w Dzienniku Urzędowym?” 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, Panie Senatorze, Szanowni Państwo. Nietaktem byłoby ogłoszenie terminów 
przed podjęciem uchwały przez Radę Miasta. Dlatego sesja została zwołana dzisiaj, w trybie 
nadzwyczajnym, żeby całe procedury zakończyć w marcu br. Jeżeli dzisiaj zostanie podjęta 
uchwała Rady, to może już w przeciągu 2-3 dni ukaże się w Dzienniku i wówczas będzie 
można ustalić pozostałe terminy”. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Rzeszowa  
w przedmiocie zmiany granic miasta. 
                           Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 22 radnych, nikt z radnych nie był 
przeciwny, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Ad.3 
 
Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia w gminie Rzeszów jednostki 
pomocniczej – Osiedla pod nazwą „Przybyszówka” (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu) powiedział: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Panie Senatorze. Do Prezydenta Miasta Rzeszowa wpłynęły następujące pisma: 
- Rady Osiedla Przybyszówka  
- mieszkańców przyłączonej do Rzeszowa części sołectwa Przybyszówka (47 podpisów) 
- koła gospodyń wiejskich ( 26 podpisów) 
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-  rady parafialnej (13 podpisów) 
- Ludowego Klubu Sportowego (34 podpisy) 
Wszystkie powyżej wymienione pisma zawierały prośbę o włączenie przyłączonych obszarów 
w całości, bez podziału do funkcjonującego na terenie Rzeszowa osiedla Przybyszówka. 
Równocześnie wpłynęło pismo Rady Osiedla im. Fr. Kotuli – odczytał jego treść w całości 
(pismo stanowi załącznik nr 9 do protokołu), które proponuje inny przebieg granic osiedli, 
 w taki sposób, że jedna część  przyłączonego obszaru weszłaby w skład osiedla 
Przybyszówka, a druga w skład osiedla Kotuli. 
 
Radny p. Andrzej Dec  - powiedział: „Mam trzy  pytania: 
- dlaczego na przedstawionej mapie jest dziwny przebieg granicy pomiędzy punktami B i C ? 
- co oznacza granica oznaczona na mapach żółtym kolorem ?  
- czego dotyczy wniosek przewodniczącego rady osiedla Kotuli, bo jeżeli na przyłączonych 
terenach znajdują się grunty będące w posiadaniu spółdzielni mieszkaniowej i będą tam 
realizowane budynki wielorodzinne, a jak wiemy rada osiedla im. Kotuli obejmuje 
budownictwo spółdzielcze, wielorodzinne – to może należy się zastanowić, czy nie podzielić 
tego terenu także pod tym względem”. 
 
Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa odpowiedział, że propozycja przedstawiona na dzisiejszej sesji Rady jest wynikiem 
wniosków zgłoszonych zarówno przez mieszkańców tej części Przybyszówki, która już jest 
w granicach Miasta od dawna, jak i tych przyłączonych od 1-go stycznia br. Część 
Przybyszówki, o której pisze w swojej propozycji przewodniczący oś. Im. Franciszka Kotuli 
jest całkowicie niezabudowana. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, Panie Senatorze, Szanowni Państwo. Wydaje mi się, że powinniśmy przychylić 
się do propozycji mieszkańców, których sprawa dotyczy, a oni jasno określili czego oczekują. 
Z mojego punktu widzenia należy spełnić ich wolę, tym bardziej, że jest ona zasadna”. 
 
Radny p. Robert Kultys  - powiedział : „Nawiązując do tego, co powiedział p. Andrzej Dec, 
mi się wydaje, że tutaj trzeba spojrzeć na sprawę pod względem przestrzennym i rzeczywiście 
brać pod uwagę plany spółdzielni mieszkaniowej. Moim zdaniem sprawę trzeba jeszcze raz 
przeanalizować, bo tereny o których wspomniał pan Sekretarz - dzisiaj są niezabudowane, ale 
są już plany dotyczące budowania tam bloków mieszkalnych”. 
 
Radny p. Waldemar Szumny - powiedział : „Panie Prezydencie, Wysoka Rado, Panie 
Senatorze, Szanowni Państwo. Ja mam jedno spostrzeżenie. Pan Sekretarz zaczynając 
przedstawiać powiedział, że prezentowane tutaj trzy projekty uchwał się wiążą. Ja myślę, że 
ten trzeci nie do końca się ściśle wiąże. Nie wiem czy jest potrzeba omawiania tego projektu 
uchwały na nadzwyczajnej sesji, bo za dwa tygodnie jest planowana sesja i wtedy po 
dokładnych analizach będziemy podejmować przemyślane decyzje. Ja nie wiem jak to osiedle 
będzie wyglądało powierzchniowo, w porównaniu z innymi osiedlami na tle całego Rzeszowa. 
Mam też spostrzeżenia przemawiające za dalszą analizą tego projektu uchwały, a dotyczą one 
chociażby zapisu nazewnictwa ulic. W tej uchwale zapisano ulicę – Janiowe Wzgórza, a my 
w uchwale którą  przyjęliśmy i nadaliśmy  nazwę ulicy Janiwe Wzgórze”.    
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Pan Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa odpowiedział: „Musimy podjąć decyzję o wielkości i kształcie organu 
pomocniczego jakim jest rada osiedla – oczywiście nie musimy tego robić teraz, ale musimy 
mieć na uwadze konieczność przeprowadzenia wyborów do rad osiedlowych. W związku z tym 
niezbędne jest ustalenie harmonogramu tych wyborów w 25 osiedlach na terenie Rzeszowa, 
a nie wiemy jak będzie wyglądać granica osiedla Przybyszówka i gdzie ostatecznie zostaną 
przypisane tereny włączone do Miasta od 1 stycznia 2007 r. Ponieważ wszyscy opowiedzieli 
się gdzie chcą przynależeć, wydawało się rzeczą oczywistą, że przedstawimy Państwu taką 
propozycję zbieżną z oczekiwaniami zainteresowanych mieszkańców”. 
 
Radny p. Andrzej Dec  - zgłosił formalny wniosek o odłożenie tego projektu uchwały do 
najbliższej sesji Rady, celem przeanalizowania go i zaopiniowania przez Komisje. 
 
Radny p. Kazimierz Greń - zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienie 
do głosowania. 
 
Radny p. Jan Mazur- zgłosił formalny wniosek przeciwny do wniosku zgłoszonego przez 
p. radnego Andrzeja Deca. 
 
 
Przystąpiono do głosowania : 
 
Za wnioskiem zgłoszonym przez radnego p. Andrzeja Deca, a dotyczącym skierowania 
projektu uchwały do dalszych prac w komisjach, głosowało 6 radnych, 17 radnych było 
„przeciwnych”, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Za wnioskiem zgłoszonym przez radnego p. Kazimierza Grenia, a dotyczącym zamknięcia 
dyskusji, głosowało 22 radnych, 2 radnych było „przeciwnych”, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie  
w sprawie utworzenia w gminie Rzeszów jednostki pomocniczej – Osiedla 
pod nazwą „Przybyszówka”. 
                           Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 22 radnych, nikt z radnych nie był 
przeciwny, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
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Na VII sesji Rady Miasta Rzeszowa zostały podjęte następujące uchwały: 
 
1. Uchwała Nr VII/98/2007 - zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami miasta Rzeszowa w przedmiocie 
zmiany granic miasta 

2. Uchwała Nr VII/99/2007 - w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami miasta Rzeszowa w przedmiocie 
zmiany granic miasta 

3. Uchwała Nr VII/100/2007 - w sprawie utworzenia w gminie Rzeszów jednostki 
pomocniczej – Osiedla pod nazwą „Przybyszówka”. 

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa –  poinformował, że 
„zgodnie z § 51 ust. 3 informuję, że w stosunku do dwóch  uchwał podjętych na poprzedniej 
sesji dokonałem drobnych poprawek związanych z błędem przeniesionym z komputera 
dotyczącym daty wejścia w życie uchwały. Biuro Gospodarki Mieniem przygotowało trzy 
podobne uchwały i z pierwszej z nich został przeniesiony niepotrzebnie jeden wyraz do dwóch 
kolejnych”.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – w związku 
z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad dokonał zamknięcia VII sesji Rady Miasta 
Rzeszowa zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 
Obrady trwały od godz. 13.00 do godz. 13.50. 
 
 
Na tym protokół z VII sesji Rady Miasta Rzeszowa zakończono. 
          
 
                                                                                                                  Przewodniczący  
protokołowała :                                                                                    Rady  Miasta  Rzeszowa 
Jolanta Ciebień 
                                                                                                                     Konrad  Fijołek 
 
 
 
 
Sprawdził: 
        Dyrektor 
Biura Rady Miasta 
 
  Mirosław Kubiak 
 


